
Hier

Elk jaar verdwijnen er in 
Roosdaal zes 
voetbalvelden aan open 
ruimte

HOOG TIJD VOOR EEN 
BOUWPAUZE IN ROOSDAAL
Het aantal bouwprojecten met meer-

gezinswoningen stijgt zienderogen in 

Roosdaal. Deze worden door bouw-

promotoren niet altijd even strate-

gisch ingepland. Met alle gevolgen 

van dien voor de mobiliteit, de leef-

baarheid en het groene karakter van 

onze mooie gemeente. Het is hoog tijd 

voor een bouwpauze.

In 40 jaar tijd is de bebouwde 

oppervlakte in Roosdaal met 80 

procent gestegen. Gemeenteraadslid 

Marc Devits: "Elk jaar verdwijnen er 

zes voetbalvelden aan open ruimte. 

Net nu we meer dan ooit nood hebben 

aan natuur als buffer tegen de 

klimaatverandering.” 

Bovendien is er extra druk door de 

bouwpauzes in omliggende ge-

meenten als Herne, Dilbeek, Sint-

Pieters-Leeuw, Halle en Beersel. 

Tijdens de bouwpauze moet Roosdaal 

werk maken van een bouwkompas en 

een ruimtelijke visie met aandacht 

voor onze ecologische voetafdruk.

Groen Roosdaal wil dat er werk wordt 

gemaakt van het behoud van open 

ruimte, meer groen en aangename 

dorpskernen. Gemeenteraadslid Eline 

De Vos: “Daarom vragen we een 

bouwpauze waarbij de gemeente 

voorlopig geen vergunningen meer 

toekent voor grote bouwprojecten. 

Voor eengezinswoningen verandert er 

dus niets.” De bouwpauze loopt 

totdat er een reglement voor 

meergezinswoningen is, en dat moet 

deze legislatuur worden ontwikkeld.

We hopen dat dit artikel inmiddels is 

ingehaald door de werkelijkheid en dat 

ons voorstel voor een bouwpauze in 

Roosdaal een feit is. En dat er met 

man, vrouw en macht gewerkt wordt 

aan een nieuwe beleidsvisie voor 

ruimtelijke ontwikkeling.

in Roosdaal

Wat met de kerk van Pamel?

Transparant jachtplan is nodig

Openbaar vervoer op maat

© Marc DevitsEline De Vos en Marc Devits vragen de gemeente om voorlopig geen 
vergunningen meer toe te kennen voor grote bouwprojecten.
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Welke bestemming krijgt de kerk van Pamel?
INSPRAAK VOOR ELKE BURGER

De toekomst van de Sint-Gaugericuskerk beroert sinds enkele jaren de gesprek-

ken in de dorpsstraat. Het is geen geheim dat de kerk ietwat in verval geraakt is 

de laatste jaren. Een prijzige stelling moet bezoekers tegen neervallend puin 

beschermen. Over wat ermee moet gebeuren, lopen de meningen uiteen. Voor 

Groen moet iedereen daarover dan ook kunnen meedenken.

Na een lange tijd van stilstand is het kerkbestuur toch beginnen nadenken over 

wat er moet gebeuren met dit iconische gebouw. Er werd een kerkenbeleids-

plan opgesteld en er volgde overleg met een beperkte groep deelnemers. Maar 

de meningen over wat de kerk mag of kan zijn voor Roosdaal, zijn verdeeld en 

talrijk. Restaureren, nevenbestemmen of herbestemmen, iedere inwoner denkt 

er het zijne van.

Groen Roosdaal vindt het vooral belangrijk om een breed participatief proces 

aan te gaan met alle Roosdaalnaars over dit thema. Het is heel positief dat de 

verenigingen uit het dorp inspraak krijgen, maar dit thema gaat breder dan het 

verenigingsleven. Deze beslissing heeft impact op de kern en de identiteit van 

het dorp. Daarvoor moet er een groot draagvlak zijn. We zijn ervan overtuigd dat 

de toekomst van de kerk van Pamel geen afzonderlijk thema is, maar deel 

uitmaakt van een toekomstvisie over de dorpskern, zowel op het vlak van 

leefbaarheid, mobiliteit en lokale handel.

Momenteel wordt er over dit project niet actief gecommuniceerd. In het kader 

van openbaarheid van bestuur kun je het kerkenbeleidsplan wel inkijken door 

dit aan te vragen bij de gemeente.

De toekomst van de Sint-Gaugericuskerk in Pamel beroert de gesprekken in de dorpsstraat. © Marc Devits
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De regio moet vlot 
bereikbaar worden en blijven 
voor iedere inwoner

HEEL ROOSDAAL FOUTIEF ALS 
JACHTGEBIED INGEKLEURD

Ongeveer heel Roosdaal, en bij uitbreiding het Pajottenland, is ingekleurd als 

jachtgebied. Zowel gemeentelijke eigendommen als kerkhoven, scholen en 

recreatiegebieden, als privétuinen liggen in jachtgebied. De bevolking moet dit 

weten, ook al omdat ze hun eigendom kunnen laten uitschrijven als het foutief 

is ingekleurd als jachtgebied.

De jachtplannen van Vlaanderen worden sinds juli 2017 openbaar gemaakt via 

de digitale kaartendatabank Geopunt. Zo kan iedereen zien welke percelen als 

jachtgebied zijn ingekleurd. In de praktijk wordt hier zelden gejaagd en gaat het 

vaak om een virtuele annexatie om aan de vereiste te komen van minstens 40 

hectare aaneengesloten jachtgebied. 

"Omdat correcte informatie een democratisch grondrecht is, moet de bevolking 

hierover wel geïnformeerd worden", zegt gemeenteraadslid Eline De Vos. "Onze  

fractie vroeg daarom op de gemeenteraad om actie te nemen rond transparante 

en correcte jachtplannen. Enerzijds door burgers in te lichten dat ze hun eigen-

OPENBAAR VERVOER OP MAAT

TWEE JAAR GROENE OPPOSITIE

Twee jaar groene oppositie in 

Roosdaal was twee jaar strijden 

voor een duurzaam, transparant 

en menselijk Roosdaal. Onze twee 

gemeenteraadsleden hebben 

alleszins niet stilgezeten.

Wij kwamen in deze periode acht 

keer met een eigen voorstel naar 

de gemeenteraad waarvan vijf een 

meerderheid vonden en 

goedgekeurd werden.

Daarnaast legden we ook het vuur 

aan de schenen van de 

Roosdaalse meerderheid en 

stelden wij 72 mondelinge vragen 

over allerhande thema's. 

De Vlaamse overheid stelt dit jaar 

subsidies beschikbaar voor 

VERGROENINGSPROJECTEN. 

Groen pleit voor een efficiënt 

gebruik van deze subsidies en wil 

de speelplaatsen van onze 

gemeentescholen vergroenen, een 

meerwaarde voor de Roosdaalse 

inwoners en onze jeugd die in het 

groen kan ravotten tussen de 

lessen door. Het gemeente-

bestuur bedankt hiervoor. Een 

gemiste kans.

In Lennik toont Groen hoe het 

anders kan. Dankzij het werk van 

schepen Hendrik Schoukens en de 

Groenafdeling krijgt Lennik van 

Vlaanderen 165.000 euro als 

bijdrage voor meer bos, 

speelnatuur, moeras en een 

parkbegraafplaats. 

Daadkrachtig bestuur, met Groen 

in de meerderheid. Hopelijk volgt 

snel het hele Pajottenland.

ELINE DE VOS
Gemeenteraadslid

MARC DEVITS
Gemeenteraadslid

dom kunnen laten uitschrijven als het 

foutief is ingekleurd als jachtgebied. 

Anderzijds door gemeentelijke eigen-

dommen te laten schrappen uit de 

jachtplannen, zoals ook andere ge-

meenten al hebben gedaan."

Er werd meteen gevolg gegeven aan 

het voorstel door de inwoners te in-

formeren en een overleg over de ge-

meentelijke eigendommen in te plan-

nen tussen de politieke fracties en de 

wildbeheereenheid. "We zijn tevreden 

dat er door onze tussenkomst meer 

aandacht is voor transparante jacht-

plannen", zegt Eline. Ook streekpartij 

Groen Pajottenland nam dit voorstel 

over.

Meer details over de problematiek van 

jachtgebieden vind je in het artikel 

van Groen Pajottenland: https://

www.groenpajottenland.be/

jachtplannen.

Vlaams parlementslid van Groen Stijn 

Bex interpelleerde eind vorig jaar al de 

Vlaamse minister van Mobiliteit over 

de gevolgen van het nieuwe 

vervoersplan voor De Lijn in het 

Pajottenland. Dit vervoersplan, dat 

vanaf 2022 van kracht is, negeert de 

landelijke gemeenten. Inwoners van 

het Pajottenland en de Zennevallei 

zijn de grote verliezers en moeten het 

vanaf dan met een beperkt aanbod 

doen. Groen is niet tegen een 

hervorming, maar vraagt wel 

oplossingen voor mensen zonder 

eigen wagen in onze landelijke 

gemeenten.

Het huidige systeem botst duidelijk 

op haar grenzen; niemand ziet graag 

lege bussen rijden. Daarom pleiten we 

voor een basisdienst op elke lijn, in 

alle dorpscentra. Er kunnen 

oplossingen gezocht worden met 

systemen zoals belbussen, 

mindermobielencentrales en 

deelwagens. Het station van 

Liedekerke en de omliggende 

gemeenten Ninove, Lennik en Ternat

moeten vlot bereikbaar worden en 

blijven voor iedere inwoner.
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Meer tijd voor kinderen

Het geboorteverlof steeg van 10 naar 15 dagen. In 
2023 wordt het opgetrokken tot 20 dagen – een 
verdubbeling. Zo krijgen papa’s en meeouders 
meer tijd voor hun pasgeboren kind.

Op 1 oktober 2020 legde de nieuwe federale regering haar eed af. 
Ondertussen zijn we zes maanden verder, en onze groene ministers 
zijn druk in de weer om van de ambities uit het regeerakkoord feiten 
te maken. Een overzicht van enkele realisaties na 150 dagen Vivaldi.

Foto’s: Bigstock

HALF JAAR VIVALDI,  
HEEL WAT REALISATIES

© Kanselarij

PETRA DE SUTTER
Vice-eersteminister en minister 

van Telecommunicatie

Eindelijk echte klimaatdoelen

In de eerste weken van Vivaldi bevestigde minis-
ter van Klimaat Zakia Khattabi (Ecolo) de Europese 
doelstelling van 55 procent minder CO2-uitstoot 
tegen 2030. 

Goedkope stroom uit Denemarken

Minister van Energie Tinne Van der Straeten (Groen) 
zette het plan in gang om een onderzeese stroom-
kabel naar Denemarken te leggen. Zo krijgt ons land 
toegang tot goedkope Deense windenergie.

Opvanghuizen voor kwetsbare groepen

Staatssecretaris voor Gendergelijkheid, Diversiteit 
en Gelijke Kansen Sarah Schlitz (Ecolo) maakte 
middelen vrij voor meer LGBTQIA+-opvanghuizen 
en opvangcentra voor vrouwelijke slachtoffers 
van geweld.

Lagere factuur voor meest 
kwetsbare mensen

Vice-eersteminister en minister van 
Telecommunicatie Petra De Sutter (Groen) voert 
de strijd op tegen de digitale kloof. Ze maakte 
middelen vrij om sociale projecten van telecom-
operatoren te boosten, en om de telefonie- en 
internetfacturen van de meest kwetsbare 
mensen te verlagen. Energieminister Van der 
Straeten deed hetzelfde voor de energiefactuur.

Meer en stiptere treinen

Vivaldi investeert opnieuw in de trein. Samen met 
de NMBS en Infrabel werkt minister van Mobiliteit 
Georges Gilkinet (Ecolo) aan een toegankelijker, 
betrouwbaarder en veiliger spoorwegsysteem 
en aan stiptere treinen. Ook lanceerde hij mee de 
Brupass: één ticket voor de trein, tram, bus en 
metro in en rond Brussel.
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VOLUIT VOOR 

hernieuwbare energie
De beste garantie op een duurzaam en welvarend België? Kiezen voor 
100 procent hernieuwbare energie en klimaatneutraliteit als einddoel. 
Energieminister Tinne Van der Straeten vertelt hoe ze dat gaat aanpakken.

‘Fl xibiliteit is 
cruciaal als je wil 

transf� meren naar 
100% hernieuwbare 

energie’

TINNE  
VAN DER STRAETEN
Minister van Energie

© ID/Bas Bogaerts

De komende jaren staan er heel wat opwin-
dende dingen te gebeuren in het Belgische 
energielandschap. Van een stroomkabel naar 
Denemarken over energie-eilanden in de 
Noordzee tot de vergroening van onze industrie 
met hernieuwbare waterstof.

Het energiebeleid zelf? Dat zal saai en voorspel-
baar zijn. Want dat is waar mensen en bedrijven 
om vragen: voorspelbaarheid en zekerheid. Het 
debacle met de zonnepanelen van de Vlaamse 
regering — met N-VA, CD&V en Open Vld — heeft 
duidelijk aangetoond waarom.

Zekere bevoorrading
We willen bovenal de bevoorradingszekerheid 
garanderen. Daarom vangen we de sluitingen van 
de kernreactoren op met hernieuwbare energie, 

grote batterijen, verbindingen met buurlanden en 
flexibele gascentrales.

Flexibiliteit is cruciaal als je wil transformeren 
naar volledig hernieuwbare energie. Kerncentrales 
kunnen die flexibiliteit meestal niet leveren. Je 
kan ze niet zomaar aan- en afzetten wanneer je 
bijvoorbeeld een overschot aan windenergie hebt. 
Dat leidt tot situaties zoals in de eerste lockdown, 
toen er een recordhoeveelheid wind was en we 
zelfs onze windturbines moesten afschakelen.

Daarom gaan we ook — maar alleen áls de bevoor-
radingszekerheid gegarandeerd is — de laatste 
twee kernreactoren sluiten (de overige vijf sluiten 
sowieso). Want ze zijn niet flexibel en vertegen-
woordigen bovendien amper 4 procent van de 
totale energiemix.

1 TERUGBETALING 
 VAN PSYCHOLOOG

Voor Groen in de federale regering zat, lanceerde 
de partij een petitie om meer budget uit te trekken 
voor de terugbetaling van een bezoek aan de 
psycholoog. Groen-voorzitster Meyrem Almaci: 
‘Die petitie werd ondertekend door meer dan 
20.000 mensen! Dat zorgde ervoor dat Groen 
de kwestie tijdens de regeringsvorming op de 
onderhandelingstafel kon leggen. Met resultaat: 
in het regeerakkoord voorziet de federale 
regering 200 miljoen euro extra budget voor 
geestelijke gezondheidszorg – bijna negen keer 
meer budget dan de vorige regering voorzag.’

MENTAAL WELZIJN KRIJGT HERNIEUWDE AANDACHT VIA GROEN

De coronacrisis doet het mentale welzijn 
van de Belg geen deugd. Integendeel: in 
december 2020 gaven Belgen zichzelf 
amper een 6,1 voor hun geluksgevoel. In 
september was dat nog 6,8 en vóór de 
eerste lockdown een 7,4. Om een mentale 
lockdown te voorkomen, ondernam Groen 
heel wat acties. We lichten er drie uit.

© ID/Christophe De Muynck

‘De federale regering 
vo� ziet 200 miljoen 
extra voor eestelijke 
gezondheidszor ’
MEYREM ALMACI
Voorzitster Groen

100% hernieuwbaar
Seneca schreef ooit: als we niet weten naar 
welke haven we koers zetten, is geen enkele 
wind gunstig. Wel, de koers is nu eindelijk 
duidelijk: 100 procent hernieuwbare energie 
en klimaatneutraliteit tegen 2050. Dat is het 
einddoel waarop ik me ga focussen, want het 
biedt de beste garantie op een duurzaam en 
welvarend België. 

2 NOODPLAN

In januari 2021 lanceerde Groen het Urgentieplan 
Mentaal Welzijn. Met dat plan wil de partij de 
groeiende druk op de geestelijke gezondheid 
aanpakken. Het bestaat uit tien maatregelen die 
gaan van betere terugbetaling bij een bezoek 
aan de psycholoog voor jongeren en mensen 
in armoede, tot Eerste Hulp bij Psychische 
Problemen in scholen en op de werkvloer.

3 BUITEN MEER MENSEN ZIEN

Al maanden mochten we buiten maar met 
vier mensen samenkomen. Omdat de kans 
op besmetting daar een stuk kleiner is, 
stelde vice-eersteminister Petra De Sutter 
(Groen) voor om dat aantal uit te breiden. Het 
voorstel kon op veel bijval rekenen binnen de 
regering en bij virologen als Marc Van Ranst, 
en uiteindelijk werd de knoop doorgehakt: je 
mag nu buiten afspreken met tien mensen. 



CORONA BEWIJST NOOD 
AAN EEN ANDERE 
OUDERENZORG 

 Als we willen dat ouderen zinvol en  
gelukkig ouder kunnen worden, dan is 
er de komende weken en maanden - 
ook nadat corona overwonnen zal zijn 
- een pak werk aan de winkel. 

De afgelopen periode  toonde  
duidelijk aan dat ouderen die in een 
woonzorgcentrum wonen erg 
kwetsbaar waren en in alle opzichten 
hard getroffen werden. Goedbedoeld 
werden sociale contacten beperkt en 
werden mensen afgezonderd om hun 
gezondheid te beschermen. Maar 
daardoor staken eenzaamheid en 
zinloosheid de kop op. 

Groen vraagt hierover een uitgebreid 
debat in het parlement, samen met 
ouderen en hun organisaties, over hoe  
zorg en wonen in 2030 er zou moeten 
uitzien. Niet ‘wat iemand niet meer 
kan’ maar wel ‘een leven met nog 
wat plezier’ moet daarbij het 
uitgangspunt zijn. 

Het zal een uitdaging zijn om de zorg 
die er nu is op een andere manier te 
organiseren. Maar het is meer dan 
nodig: de zorg moet kleinschaliger, 
veel meer ingebed in de buurt, en met 
meer betrokkenheid van de ouderen 
zelf en hun mantelzorgers. 

DEMOCRATISCH 
DEFICIT

Volgens het provinciedecreet 

moet de provincieraad minimum 10 

keer per jaar vergaderen. In 2020 

haalde Vlaams-Brabant dit 

wettelijke aantal echter niet. Luka 

Augustijns: “De voorzitter van de 

provincieraad (N-VA), wijt dit aan 

het gebrek aan onderwerpen, maar 

als er geen agenda is, wil dit 

zeggen dat het provinciebestuur 

onvoldoende beleidsinitiatieven 

neemt.”

Noor Mousaid: “Dit bestuur bulkt 

niet van de vernieuwende ideeën. 

Waarom investeren we 

bijvoorbeeld het geld dat Vlaams-

Brabant recupereert uit de 

intercommunale Riobra niet in 

innovatieve oplossingen voor de 

ontoereikende rioleringsgraad in 

Vlaams-Brabant? Waar is ‘de 

kracht van verandering’?" 

DE ECONOMIE VAN DE TOEKOMST IS CIRCULAIR

Er bestaan al huizen die volledig gebouwd zijn met tweedehands materialen. Ze 

ogen modern en beantwoorden aan hedendaagse energienormen. Deze ‘circulair 

gebouwde huizen’ zijn vaak ook ingericht met gerecycleerde meubels. 

Sarah Sneyers: “In Vlaams-Brabant kennen we al langer bedrijven die de logica 

van de circulaire economie volgen. De onderneming NNOF uit Vilvoorde is zo een 

mooi voorbeeld. Als je bij NNOF aanklopt voor een nieuw interieur, hergebruiken 

ze jouw oude meubelen als grondstof. Het bedrijf werkt nu ook samen met Pro 

Natura. De werknemers van deze organisatie voor sociale economie verwerken 

landschapsresten tot materialen waarmee meubelen worden hermaakt.”

Tie Roefs: “Groen pleit ervoor om in Vlaams-Brabant bouwmaterialen bij te 

houden en te recuperen. In samenwerking met bijvoorbeeld de bouwfederatie 

willen we speciale materialenbanken oprichten. De provincie Vlaams-Brabant 

kan zo een voortrekkersrol op het vlak van circulaire economie spelen. In overleg 

met bedrijven kunnen we atelierruimte vrijmaken voor vernieuwende 

initiatieven. Samen met hogescholen en universiteiten kunnen we verder 

nadenken hoe we de transitie naar een circulaire economie maken. We dromen 

van een Vlaams-Brabants platform voor circulaire economie.”

Een circulaire economie creëert nieuwe meerwaarde door grondstoffen slim te 

hergebruiken en respecteert de draagkracht van de aarde waarop we leven. 

Volgens Groen Vlaams-Brabant is het dan ook de enige mogelijke ‘economie van 

de toekomst’.

REGIONAAL
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De proviciale fractie
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Dat het in maart, april en mei van 

afgelopen jaar nauwelijks 

geregend heeft, is iedereen 

opgevallen. Wij vroegen het 

gemeentebestuur om een 

hemelwaterplan uit te werken, zoals 

beloofd in het meerjarenplan, en dit in 

samenwerking met de 

buurgemeenten. We hebben nood aan 

duurzame maatregelen zoals 

ontharding, droogtebuffers en 

grondwaterwinning en die komen 

geen minuut te vroeg. 

1

De coronacrisis heeft onze wereld 

serieus door elkaar geschud. 

Ondanks de angst en onzekerheid zijn 

er ook veel warme en positieve 

initiatieven naar boven gekomen. Dat 

hebben we ook hier in Roosdaal 

gezien en dat geeft ons hoop voor de 

toekomst. We hopen dat we stap 

voor stap samen uit deze crisis 

komen en blijven stilstaan bij de 

mooie zaken die we ontdekten.

2
Op aandringen van Groen wordt de 

gemeenteraad sinds mei 2020 

steeds gelivestreamd. Door de 

coronamaatregelen verliepen de 

gemeenteraden steeds digitaal. Wij 

hopen dat dit een aanzet kan zijn om 

alle volgende gemeenteraden (fysiek 

of digitaal) uit te zenden, zodat elke 

inwoner zich op een laagdrempelige 

manier kan informeren over het reilen 

en zeilen in onze gemeente. Bekijk de 

livestreams via YouTube op het 

kanaal Gemeentebestuur Roosdaal.

3

Het lijkt al een eeuwigheid 

geleden, maar normaal gezien 

hadden wij in april 2020 ons 

tweede lentebuffet 

georganiseerd. Corona stak hier 

spijtig genoeg een stokje voor. Maar 

niet getreurd: zodra de 

gezondheidsituatie het opnieuw 

toelaat en wij in alle veiligheid een 

evenement kunnen organiseren, hoor 

je als eerste waar en wanneer het 

buffet zal plaatsvinden.

4
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 Ja,
GROEN IS IETS 
VOOR MIJ!

LAAT VAN 
JE HOREN

                                                                                              

STEUN GROEN
SURF NAAR GROEN.BE/WORDLID
VOLG ONS OP

Doeners uit Roosdaal lopen op kop in een eerlijke, 
gezonde en menselijke samenleving. Geef ze een duwtje in de rug. 
Doe mee met politiek waar je blij van wordt.

 DOE MEE MET GROEN IN ROOSDAAL

Met jouw steun en ideeën geraken we samen verder. We zijn 
steeds op zoek naar mensen die ons team willen vervoegen: ideeën 

uitwerken, acties organiseren, mensen aanspreken... 

Laat iets weten als je interesse hebt en dan komen we heel graag even 
kennis maken. 

Kies met Groen voor een groener, menselijker, eerlijker en 
gezonder Roosdaal.

Groen Roosdaal 

Kobe Gordts

Holstraat 58

1770 Liedekerke

0498 14 48 16

kobe.gordts@gmail.com

     facebook.com/GroenRoosdaal

Verantwoordelijke uitgever: Kobe Gordts,
Holstraat 58, 1770 Liedekerke

Deze krant is informatief drukwerk en valt dus niet onder de 
regels van reclamedrukwerk. Hier wordt waterloos gedrukt bij 
Eco Print Center. Zo vermijden we een energieverslindende 
droogoven, sparen we liters water uit en werken de drukkers in 
een gezonde werkomgeving.  Niets in deze uitgave mag worden 
vermenigvuldigd of openbaar gemaakt zonder toestemming van 
de uitgever.


